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Verksamhetsberättelse 2024 för Naturskyddsföreningen i 
Nacka 

 

Styrelse, styrelsemöten, medlemmar, kretsstämma 

 

Styrelsen har under året bestått av ordförande Ronny Fors, vice ordförande Hanna 

Nilsson, kassör Saga Hellsing, ledamöter Rikard Johansson, Birgitta Beijer, Annika 

Drougge och Serge Sochon. Suppleanter har varit Annicka Flovin och Jeanette Milde. 

Revisor har varit Jan Fröman. Valberedare har varit Marie Ryding. 9 ordinarie 

styrelsemöten har hållits. 

 

Kretsens medlemsantal var under året 3025 medlemmar varav 2044 fullbetalande 

medlemmar. Det totala medlemsantalet sjönk något (3090 år 2023) och även antal 

fullbetalande medlemmar sjönk (2067 år 2023) jämfört med 2023.  

 

Kretsstämman hölls den 19 mars i Studiefrämjandets lokaler i Finntorp. Emma Eide 

(C), ordförande i kommunstyrelsens miljöutskott, och Emma Östlund, enhetschef 

strategiskt miljö-och klimatarbete, berättade och svarade på frågor om Nacka kommuns 

klimat- och miljöarbete. Stämman hade ca 20 deltagare. 

 

Framgångar 2024 

 

Under 2024 har mycket genomförts och hänt i Nacka kommun som går i vår riktning. 

Det finns förstås flera olika förklaringar till det, men Naturskyddsföreningen i Nackas 

trägna arbete tillsammans med övriga natur- och miljöföreningar har utan tvekan haft 

en viktig del i det. 

 

Vid överklagande av detaljplanen Volten i Boo till Mark- och miljööverdomstolen gavs 

föreningarna rätt och domstolen upphävde detaljplanen på grund av formella skäl bl.a. 

för att en behovsbedömning om eventuell betydande miljöpåverkan inte hade 

upprättats. Efter upphävandet påbörjade Nacka kommun arbete med detaljplanen där 

man avsåg rätta till det som domstolen slog ner på. Att vi får ett utslag från Mark- och 

miljööverdomstolen som tydligt säger att kommunerna måste redovisa en 

behovsbedömning om betydande miljöpåverkan som ett särskilt dokument är viktigt för 

transparensen och tydligheten gentemot allmänheten.  

 

Under året beslutade Länsstyrelsen i Stockholms län att förbjuda kommunens planer på 

fotbollsplaner vid Ramsmora. Nacka kommun överklagade inte beslutet och Ramsmora 

ingår numera i utredningen om formellt skydd av natur i Nacka.  

 

Nacka kommun har beslutat att utreda 29 naturområden för formellt naturskydd varav 

flera områden som föreningen uppmärksammat, t.ex. skogsområdet Mensättra-
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Backeböl i Boo. Utöver detta beslut har kommunen även inlett förhandlingar med 

Erstavik om att skriva naturvårdsavtal gällande två stora områden, över 200 ha vardera.  

 

Nacka kommun har för första gången tagit fram en naturvårdsplan som beskriver 

skötseln av naturen i Nackas naturreservat m.m. 

 

Ett nytt klimat- och miljöprogram har också tagits fram av kommunen med ambitiösa 

målsättningar om bl.a.12% årlig minskning av koldioxidutsläppen i enlighet med 

Parisavtalet. Både naturvårdsplan och klimat- och miljöprogram planeras antas under 

början av 2025.  

 

En ny översiktsplan var på samråd under hösten 2024 och workshops hölls om ett nytt 

blå- och grönprogram. I förslaget till ny översiktsplan finns formuleringar om att 

områden med naturvärdesklass 1 och 2 inte bör exploateras, att 

trädkrontäckningsgraden måste öka i tätbebyggda miljöer för att mildra konsekvenserna 

av klimatförändringarnas värmeböljor som blir extra kännbara i urbana miljöer, att 

betydligt större områden än tidigare kommer att klassas som Ekologiskt särskilt 

känsliga områden (ESKO).  

 

Vi ser alltså att det finns en tydlig ambitionshöjning gällande natur, klimat och 

miljöfrågor i kommunen, vilket är mycket positivt och glädjande. Detta avspeglar sig 

dock ännu inte i den fysiska planeringen som fortfarande har stora brister utifrån våra 

bevakningsfrågor.  

 

Samarbeten med andra föreningar 

 

Vi har under året haft samverkan med flera lokala föreningar: Nacka Miljövårdsråd, Boo 

Miljö- och Naturvänner, Skuruparkens vänner, Nätverket Rädda Ryssbergen, Saltsjöbadens 

Naturskyddsförening och Nacka hembygdsförening. Samverkan har handlat om 

naturguidningar, skrivelser till kommunen och gemensamma yttranden i planfrågor. 

 

Föredrag, naturvandringar med mera 

 

Vi har under året anordnat 13 aktiviteter där samtliga är i samarbete med Studiefrämjandet:  

 

• Föredrag av Ronny Fors: Natur i Nacka – värden, hot och möjligheter, 

samarrangemang med Boo Miljö- och Naturvänner. 

• Vårvandring i Skuruparken, samarrangemang med Skuruparkens Vänner. 

• Vandring: Hotad natur på berget väster om Fågelstigen, samarrangemang med Boo 

Miljö- och Naturvänner. 

• Vi är en del av naturen– vandring i Skarpnäs naturreservat, samarrangemang med 

Boo Miljö- och Naturvänner. 

• Biologiska mångfaldens dag med aktiviteter i Ryssbergen under hela veckan den 18 

– 25 maj i samarbete med Nätverket Rädda Ryssbergen. 

• Natur- & kulturvandring i Henriksdal, samarrangemang med Nätverket Rädda 

Trolldalen. 

• Vandring: Värdefull närnatur i centrala Nacka med bäverspaning. 

• Vad heter växten – studiecirkel i artbestämning, samarrangemang med Boo Miljö- 

och Naturvänner. 

• Vandring: Älvornas våtmark, samarrangemang med Boo Miljö- och Naturvänner. 
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• Vandring: Enfald eller mångfald – om invasiva växter på Bootippen, 

samarrangemang med Boo Miljö- och Naturvänner. 

• Vandring: Vem vill bo i en rutten tall, kläckhål och gnagspår av vedinsekter i 

Mensättra – Backeböl, samarrangemang med Boo Miljö- och Naturvänner. 

• Vandring: Ramsmora – ett blivande kulturreservat?, samarrangemang med Boo 

Miljö- och Naturvänner. 

• Föredrag: Hållbar framtida stadsplanering, samarrangemang med Boo Miljö- och 

Naturvänner. 

 

Arbete för natur och miljö – remissvar, överklaganden, skrivelser och 

politikerträffar m.m. 

 

Vi har som vanligt bevakat Nacka kommuns fysiska planering.  

 

Kommunala samråd gällande detaljplaner och annat vi yttrat oss över är:  

 

• Synpunkter angående förslag till Områdesplan för Björknäs och Eknäs. Vi anser att en 

fördjupad översiktsplan behövs. Skriven tillsammans med Boo Miljö- och 

Naturvänner. 

• Västra Nacka strand, detaljplan 5, Berget. Vi avstyrker planförslaget eftersom 

det tar värdefull natur i anspråk och inte ligger kollektivtrafiknära. 

• Detaljplan för förtätning av Kummelbergets verksamhetsområde. Vi tillstyrker 

förtätning men menar att miljöfrågorna borde regleras i planen och utrymme för 

grönska måste säkerställas. Skriven tillsammans med Boo Miljö- och Naturvänner. 

• Synpunkter på detaljplan sydvästra Plania, samråd. Vi anser att betydligt större hänsyn 

behöver tas till värdefulla träd och att dagvattenfrågan inte är löst. 

• Synpunkter på bygglov för stuga 31 i Skuruparken. Vi avstyrker bygglov med 

hänvisning till bl.a. strandskydd. 

• Yttrande över Tillstånd för befintlig grundvattenbortledning och rötkammare 8 och 9 

vid Henriksdals reningsverk, avgränsningssamråd. Vi påpekar att underlag gällande 

naturvärden inte finns med i samrådsunderlaget. 

• Detaljplan för förtätning av Kummelbergets verksamhetsområde, granskning. 

Vi upprepar samma synpunkter som i samrådet. Skriven tillsammans med Boo 

Miljö- och Naturvänner. 

• Ny översiktsplan för Nacka kommun, samråd. Skriven tillsammans med Saltsjöbadens 

Naturskyddsförening. 

• Yttrande över Naturvårdsplan för Nacka kommun. Skriven tillsammans med Boo 

Miljö- och Naturvänner och Saltsjöbadens Naturskyddsförening. 

• Detaljplan Volten, granskning 2. Vi avstyrker bl.a. p.g.a. för liten yta för 

förskolegården. Skriven tillsammans med Boo Miljö- och Naturvänner. 

 

Överklaganden: 

 

• Överklagande av detaljplan verksamhetsområde Orminge trafikplats. Skriven 

tillsammans med Boo Miljö- och Naturvänner. 

• Yttrande över Nacka kommuns och Tranvik uddes yttranden gällande överklagande av 

detaljplan verksamhetsområde Orminge trafikplats. Skriven tillsammans med Boo 

Miljö- och Naturvänner. 
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Skrivelser till Nacka kommun m.fl.: 

 

Inga skrivelser utöver remissyttranden skickades in. 

 

Möten, politikerträffar, demonstrationer, aktioner m.m. 

 

• Föreningen har deltagit i Nacka kommuns Naturvårdsråd tillsammans med 

övriga natur- och miljöföreningar i Nacka. Där har aktuella frågor om naturvård, 

förvaltning och skötsel tagits upp på föreningarnas och kommunens initiativ.  

• Kretsens klimatgrupp hade regelbundna möten under året vilket bl.a. resulterat i 

kontakt och möte med Lina Olsson, Nackalistan, om cykelfrågor i kommunen.  

• Inför EU-valet arbetade medlemmar med att informera om hur de politiska 

partiernas politik överensstämde med Naturskyddsföreningens mål. 

Riksföreningens folder om EU-valet delades ut 3 helger i Sickla köpkvarter och 

även i brevlådor i vissa kvarter. Även affischer med liknande budskap sattes 

upp. 

• Ronny Fors deltog vid ett panelsamtal om Igelbodatomterna som 

Socialdemokraterna arrangerade. 

• Ronny Fors deltog vid ett möte med Socialdemokraterna i Boo om planeringen 

vid Dalkarlsängen/Bootippen. 

• Kretsen skänkte pengar till den indiska miljöorganisationen Shrustinyadin. 

• Ronny Fors deltog på Nacka kommuns workshops om översiktsplanen samt 

naturvårdsplanen. 

• Ronny Fors deltog i tre vandringar i Skuruparken med politiker och 

tjänstepersoner från Nacka kommun om problemen i Skuruparken gällande 

igenväxning samt utbyggnad av stugor som bryter mot strandskyddet. 

Vandringarna arrangerads av Skuruparkens vänner.  

• Vid två tillfällen träffade vi Miljöpartiet de gröna i Nacka. 

• Ronny Fors deltog på Artdatabankens Flora- och Faunavårdskonferens. 

 

Webb och media 

 

På hemsidan informerar vi om aktuella aktiviteter och om de områden där vi bedriver 

ett opinionsarbete. Vi finns också på Facebook. 

 

Medverkan i media och debattartiklar: 

 

• Bygglov utan detaljplan för Porsche: ”Obegripligt beslut”, NVP 6 dec. 

• Ronnys kamp om urskogen är över: ”Inte jag som förlorat – utan naturen”, NVP 

29 sep. 

• Kritik mot bristande tillsyn i Skuruparken: ”Känns korrupt”, NVP 31 aug. 

• Centern byter sida – Nacka ger upp fotbollsplaner i Ramsmora, NVP 4 juni. 

• Kritiska brev gav effekt – bostadsprojekt avbryts, NVP 22 maj. 

• Stopp för fotbollsplaner även i Ramsmora, NVP 25 april. 

• Domstol stoppar plan för radhus och förskola, NVP 10 april. 

• ”Varför inte använda den tomt som redan finns?”, NVP 14 feb. 
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Styrelsen tackar alla medlemmar och övriga som stöttat styrelsen och föreningens 

verksamhet under året. 

 

Nacka 2025-03-11 

 

 

Ronny Fors, ordf.  Hanna Nilsson, v. ordf. 

 

Saga Hellsing  Rikard Johansson 

 

Annika Drougge  Birgitta Beijer 

 

Serge Sochon   Annicka Flovin 

 

Jeanette Milde     


